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Protokół  Nr 10/2015 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu,  

Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej  

oraz Komisji Porządku Publicznego i Praworządności 

 z dnia 18 listopada 2015 r. 

 

 

Komisja Gospodarki i Budżetu w składzie: 

Andrzej Budych - Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Bielecki- Wiceprzewodniczący Komisji 

Jan Mazur – członek Komisji 

Marek Pych – członek Komisji                                                                                                         

Ryszard Stachowiak – członek Komisji 

 

Nieobecny: 

Wojciech Półtorak – członek Komisji 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej w składzie: 

Wioleta Muszyńska – Wiceprzewodniczący Komisji 

Maciej Szulc - członek Komisji 

Alicja Dyllong - członek Komisji 

Jerzy Wolny – członek Komisji 

 

Nieobecny: 

Marcin Kumke – Przewodniczący Komisji 

 

Komisja Porządku Publicznego i Praworządności w składzie: 

Henryk Budych – Wiceprzewodniczący Komisji 

Beata Żelechowska - członek Komisji 

 

Nieobecny: 

Łukasz Szymański - Przewodniczący Komisji 

Jacek Woźny – członek 

 

 

W zakresie przedstawianych spraw: 

Wiesław Czyczerski Burmistrz Zbąszynka 

  

                        

Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady trwało od godz. 13.00 do godz. 15.20 

Ogólna liczba radnych biorących udział w posiedzeniu Komisji Wspólnej – 11 

 

Posiedzenie wspólne Komisji Stałych zwołano zgodnie z paragrafem 71 Statutu Gminy. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Jan Mazur. 
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Planowany porządek posiedzenia przedstawiał  się następująco: 

1.  Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2016 rok. 

2. Sprawy bieżące (projekty uchwał). 

 

Porządek posiedzenia  przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 1. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił propozycje wysokości stawek 

podatkowych na 2016 rok – (osoby fizyczne i osoby prawne). 

 

NAZWA 

STAWKA STAWKA 

Stawka 

lokalna na 

2015 rok  

PROPOZYCJE 

Ustawowa  

w 2015 

Lokalna  

w 2015 

Ustawowa  

na 2016 

(propozycja 

1,7% w stosunku 

do stawek 

lokalnych za 

2015) 

Burmistrza   

Komisji 

Stałych 

Rady 

                                                       

żyto 

                                                   

drewno 

 

 

61,37 

 

188,85 

55,00 

 

188,85 

53,75 

 

191,77 

 

50,00 

 

191,77 

50,00 

 

191,77  

  

PODATEK ROLNY 

 

Cena x 2,5 q za 1 h 

przeliczeniowy 
153,43 137,50 134,38 

 
130,00 130,00 

Cena x 5,0 q za1 h 

fizyczny 
306,85 275,00 268,75 

 
250,00 250,00 

PODATEK LEŚNY  

 za 1 ha fizyczny 
 

0,220 m3 x cena  41,5470 41,5470 42,1890  42,1890 42,1890 

50% - las ochr. – 

ustawa 

 

20,7730 20,7735 21,0940 

 

21,0940 21,0940 

PODATEK OD 

NIERUCHOMOŚCI 

 

Budynki mieszkalne 
 

0,75 0,75 
 

0,75 0,75 
 

0,75 

 

0,75 

Budynki pod dział. 

gosp. 

 

23,13 20,00 
 

22,86 20,34 
 

20,00 

 

20,00 
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Budynki zaj. na 

prow. obr. mater. 

siew. 

 

10,80 10,80 

 

10,68 10,68 
 

10,68 

 

10,68 

Budynki zaj. na 

pr.dz.udziel.św. 

zdrow. 

 

 

 

4,70 

 

4,60 

 

 

4,65 

 

4,65 4,60 4,60 

Pozostałe budynki o 

łącznej pow.: 

 

Pozostałe budynki, 

w tym zajęte na 

prowadz. odpł. 

działal. poż. publ. 

7,77 5,80 7,68 5,90 5,90 5,90 

garaże  7,77 7,50 7,68 7,63 7,50 7,50 

Budowle 
 

2% 2% 
 

2% 2% 
 

2% 

 

2% 

grunty pod dział. 

gosp. 

 

0,90 0,88 
 

0,89 0,89 
 

0,89 

 

0,89 

grunty pod jezior. za 

1 ha  

 

4,58 4,58 
 

4,58 4,58 
 

4,58 

 

4,58 

grunty pozostałe bez 

klasy 

 

0,47 0,45 
 

0,47 0,46 
 

0,46 

 

0,46 

 

Komisje Stałe Rady jednogłośnie przyjęły przedstawione propozycje stawek 

podatkowych na 2016 rok. 

 

Na wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady przybył radny Jerzy Wolny. 

Aktualna liczba biorących udział w posiedzeniu: 12 radnych 

 

Ad. 2. 

 

Burmistrz Zbąszynka przedstawił następujące projekty uchwał:  

 

 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok (projekt nr 1), 

   w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego (projekt nr 2), 

  w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości  

i opłaty  targowej (projekt nr 3), 

 w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych (projekt nr 4), 

  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Zbąszynek (projekt nr 5). 
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Komisje Stałe Rady jednogłośnie, w obecności 12 radnych, pozytywnie zaopiniowały 

projekty powyższych uchwał i skierowały je pod obrady sesji. 

Na wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady przybył radny Marcin Kumke. 

Aktualna liczba biorących udział w posiedzeniu: 13 radnych. 

 

Kontynuując sprawozdawczość Pan Wiesław Czyczerski omówił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki Raka Szyjki Macicy – szczepienia HPV na lata 

2016-2018” (projekt nr 6). 

 

Komisje Stałe Rady jednogłośnie w obecności 13 radnych, pozytywnie zaopiniowały 

projekt powyższej uchwały i skierowały go pod obrady sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie posiedzenia Komisji 

Wiceprzewodniczącemu Rady, który przedstawił projekt uchwały nr 7 w sprawie 

podtrzymania stanowiska zawartego w Uchwale Nr XII/70/2015 Rady Miejskiej w Zbąszynku 

z dnia 24.09.2015 r. (projekt nr 7). 

 

Komisje Stałe Rady jednogłośnie w obecności 13 radnych, pozytywnie zaopiniowały 

projekt powyższej uchwały i skierowały go pod obrady sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady, który 

udzielił głosu Burmistrzowi Zbąszynka. 

 

Pan Wiesław Czyczerski omówił projekt uchwały nr 8 w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Zbąszynek przez osoby fizyczne lub 

prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

 

Pani Alicja Dyllong zapytała o termin przekazania informacji przez Burmistrza Zbąszynka  

o wysokości dotacji. (§4 ust. 1 pkt 3).  

Burmistrz Zbąszynka oznajmił, że informacja ta zostanie przekazana po podjęciu uchwały 

budżetowej na dany rok z uwagi na rozliczenie w roku kalendarzowym, a nie szkolnym. 

 (Radny Ryszard Stachowiak chwilowo opuścił wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady). 

 

Komisje Stałe Rady jednogłośnie w obecności 12 radnych, pozytywnie zaopiniowały 

projekt powyższej uchwały i skierowały go pod obrady sesji. 
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W odniesieniu do projektu uchwały nr 9 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zbąszynek, 

Przewodniczący Rady i Wiceprzewodniczący Rady streścili przebieg Komisji 

Regulaminowej, która przeanalizowała niniejszy projekt w dniu 16 listopada 2015 r. 

 

Pan Marek Pych poinformował o konsultacjach w sprawie ujednolicenia danych związanych 

z kolorystyką herbu i flagi Gminy, które zostaną szczegółowo sprecyzowane.  

Ponadto w ocenie Pana Marka Pycha zapis: „Herb Gminy jest zastrzeżony. Może być 

używany tylko za zgodą Organów Gminy.” - powinien zniknąć ze Statutu. Zdaniem radnego 

herb nie jest zastrzeżony,  jest własnością publiczną i zapis dotyczący jego użytkowania 

powinien odnosić się jedynie do oznaczonych kolorów. Gmina nie może zakazać 

użytkowania herbu. Urząd Miejski może mieć prawa autorskie i majątkowe do herbu, może 

go też ewentualnie opatentować jako znak towarowy. 

Pan Wiesław Czyczerski podkreślił, że zapis ten skutkuje zapytaniami ze strony 

stowarzyszeń i organizacji o możliwość wykorzystania herbu lub flagi.  Dzięki temu nie są 

one  dowolnie wykorzystywane. Burmistrz Zbąszynka zaznaczył, że Statut był poddany 

analizie prawnej, i zapis ten nie został podważony. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. zapis i zapis dotyczący flagi zostanie jeszcze 

raz skonsultowany z radcą. 

Komisje Stałe Rady jednogłośnie, w obecności 13 radnych, pozytywnie zaopiniowały 

projekt powyższej uchwały i skierowały go pod obrady sesji. 

Następnie głos zabrał Burmistrz Zbąszynka, który omówił projekt uchwały nr 10 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu na wypłatę  odszkodowań 

właścicielom nieruchomości nabytych w celu rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 302  

w miejscowości Chlastawa. 

Komisje Stałe Rady jednogłośnie w obecności 13 radnych, pozytywnie zaopiniowały 

projekt powyższej uchwały i skierowały go pod obrady sesji. 

W sprawach bieżących: 

Pan Marek Pych powrócił do tematu apelu radnych do parlamentu. Radny zapytał o to czy 

zostanie powołany taki zespół oraz o termin w którym to nastąpi? Zapytał również o to kto  

z radnych chciałby jeszcze wejść w jego skład? 

W nawiązaniu do powyższego Burmistrz Zbąszynka odniósł się pokrótce do bieżącej 

sytuacji Wexpoolu, protokołów pokontrolnych WIOŚ i nie podpisanej strategii długofalowego 

działania. Pan Wiesław Czyczerski oznajmił, że jeśli firma utrzyma się, to zarządzeniem 

Burmistrza powołana zostanie komisja, która dokona analizy ustawy pod kontem 

doświadczeń Gminy, do których doszło w skutek nieścisłości przepisów.  
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 W ocenie Pana Marka Pycha niezależnie od tego czy firma Wexpool utrzyma się czy nie, 

powinno się przystąpić do opracowania apelu, by inne Gminy ustrzec przed podobnym 

problemem. 

Burmistrz Zbąszynka oznajmił, iż obecnie nie są znane ostateczne ustalenia  

w przedmiotowej sprawie. Ponadto pracownik odpowiedzialny merytorycznie za temat 

przebywa na zwolnieniu chorobowym, co dodatkowo opóźnia ewentualną realizację zadania.  

Przewodniczący Rady zapoznał radnych z korespondencją, która wpłynęła do biura Rady 

miejskiej od czasu ostatniej sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady odniósł się do spraw związanych z podjęciem przez Radę 

Miejską w Zbąszynku uchwały o zagospodarowaniu przestrzennym Dąbrówki Wlkp. z 2007 

roku również pod kątem informacji złożonej przez radnego Wojciecha Półtoraka.  Pan Jan 

Mazur przybliżył radnym treści protokołów z posiedzeń Komisji i sesji Rady Miejskiej od 

momentu rozpoczęcia procedury przyjęcia planu tj. od roku 2005, aż do podjęcia właściwej 

uchwały w roku 2007. Pan Jan Mazur zwrócił uwagę na ówczesną zła sytuację gospodarczą 

Gminy oraz dobre intencje ówczesnej Rady, podkreślając jednocześnie fakt, że nikt  

z radnych nie miał świadomości, że tamte decyzje negatywnie wpłynął na późniejszą 

rzeczywistość. Ówczesna wiedza była uboższa o tę, którą radni dysponują na dzień 

dzisiejszy. W związku z tym w ocenie Przewodniczącego Rady nie należy doszukiwać się  

w tej sprawie winnych i rozpatrywać jej pod takim kątem. 

W dalszej części wywiązała się dyskusja, podczas której radni mieli możliwość 

przedstawienia własnych spostrzeżeń. W trakcie dyskusji podjęto tematy związane  

z procedurą uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego, trudną sytuacją 

gospodarczą Gminy w latach 1990-2007 jak również kwestie związane z przestrzeganiem 

przepisów przez wszystkich. 

 W ostatecznym rozrachunku radni sprecyzowali wniosek na przyszłość mówiący  

o tym, że uchwalając w przyszłości plany zagospodarowania przestrzennego należy 

poddać wszystkie dokumenty wnikliwej analizie i dyskusji, nie opierając się jedynie na 

zamysłach projektanta. 

 

Na tym zakończono wspólne posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała: 

 

Bernadetta Utrata 

 

 

Przewodniczący obrad:      

Jan Mazur 
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Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz 

2. Sekretarz Gminy 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 

5. Przewodniczący Komisji 

 


